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Regeringsgebouwen Martelaarsplein  –  Steden-
bouwkundige voorschriften

Volgens een krantenbericht in La Libre Belgique
van 16 oktober 1996 zou er tot op heden geen gun-
stig gevolg zijn gegeven aan de naleving van het
protocolakkoord dat op 3 oktober 1990 werd
ondertekend tussen de minister-president van het
Vlaams Gewest en zijn collega van het Brussels
Gewest inzake de ministeriële kabinetten op het
M a r t e l a a r s p l e i n , dat gepaard ging met het verlenen
van de bouwvergunning.

Dit akkoord bepaalde dat het gebouw aan de noor-
derkant en het achterste gedeelte van het gebouw
aan de zuiderkant zouden worden bestemd voor
b u r e l e n , en dat het voorste deel van dit laatste
gebouw bestemd was voor woningen. Dit betekent
13.000 m2 burelen en 6.000 m2 w o n i n g e n . Na zes
jaar is dit laatste aspect van het akkoord nog niet
uitgevoerd.

Volgens hetzelfde krantenbericht heeft de Brussel-
se minister-president reeds verschillende malen
aangedrongen op de uitvoering van het akkoord.

1. Waarom werden de bepalingen van dit proto-
colakkoord niet nageleefd ?

2. Welke maatregelen zijn genomen om dit te ver-
helpen ?

3. Bestaat het risico niet dat de Vlaamse Gemeen-
schap wordt veroordeeld voor het niet naleven
van de bouwvergunning ?

Antwoord

Er is nooit sprake geweest om 6.000 m2   w o n i n g e n
in te richten in de voorbouw van het Zuidgebouw
op het Martelaarsplein. De bouwvergunning legt
de realisatie op van 1.893 m2 als huisvesting, v e r-
spreid over de verschillende verdiepingen aan de
gevelkant.

De Vlaamse regering heeft deze verplichting
geenszins naast zich neergelegd en heeft de voor-
bouw van het Zuidgebouw wel degelijk volledig
laten uitvoeren als appartementen.

Op de gelijkvloerse verdieping van het Zuidge-
bouw werden vier privatieve woningappartemen-
ten ingericht.

Op de eerste en de tweede verdieping werden per
verdieping twee kleinere appartementen (pleinzij-
de en hoek Zilverstraat) samengevoegd tot een
ruim appartement in de geest van prestigieuze
woningen op het Martelaarsplein.

Deze twee appartementen werden ingericht en ter
beschikking gesteld als ambtswoningen voor de
Vlaamse minister vice-president Luc Van den Bos-
sche en voor de Vlaamse minister van Cultuur,
Gezin en Welzijn Luc Martens. Het tweede hoek-
appartement van de eerste verdieping werd als pri-
vatief woonappartement ingericht voor de minister
vice-president.

De derde verdieping werd eveneens uitgewerkt
voor huisvesting (twee appartementen en een stu-
d i o ) , maar ingevolge de strenge eisen opgelegd
door "Monumentenzorg", de uitermate beperkte
natuurlijke lichtinval en het volledige gebrek aan
u i t z i c h t , kunnen deze appartementen moeilijk als
normaal bewoonbaar worden beschouwd.

De derde verdieping werd bijgevolg in gebruik
genomen als kantoor- en vergaderruimte.

Bij gans deze problematiek rond "huisvesting en
stedenbouwkundige voorschriften" dient toch de
belangrijke overweging te worden gemaakt in
welke betreurenswaardige toestand de gebouwen
van het Martelaarsplein er nu reeds zouden heb-
ben bijgestaan, indien de Vlaamse regering, d o o r
de keuze voor de vestiging van ministeriële kabi-
netten op het Martelaarsplein, niet de standvastig-
heid en het doorzettingsvermogen aan de dag had
gelegd om de eerste belangrijke stap te zetten naar
de herwaardering en de herbeleving van dit cul-
tuurhistorisch toch wel zeer belangrijke plein.


